
Behoud van Sporthal De Ploeg: Een Noodzaak voor de Sport in Amerongen 

Geachte gemeenteraad, college van B&W en betrokken partijen, 

Namens Korfbalvereniging Hemur Enge willen wij onze zorgen en standpunten delen over de 
toekomst van de sportvoorzieningen in Amerongen. Sporthal De Ploeg is al jarenlang een 
essentieel onderdeel van de lokale sportgemeenschap. De mogelijke sloop ervan zonder een 
volwaardig alternatief vormt een ernstige bedreiging voor de continuïteit van de sportbeoefening 
in ons dorp. 

Het belang van een volwaardige sporthal 

Onze vereniging, samen met andere sportclubs zoals Hockeyclub De Haaskamp en 
Sportvereniging Amerongen (SVA), is afhankelijk van een volwaardige sportaccommodatie. Een 
gymzaal of een periodieke blaashal, zoals in sommige scenario’s wordt voorgesteld, is geen 
structurele oplossing en voldoet niet aan de eisen van onze competitie. Volgens de regelgeving 
van de Korfbalbond mogen wij slechts tijdelijk in een blaashal spelen. Dit betekent dat we 
zonder een sporthal geen toekomstbestendige accommodatie hebben. 

Daarnaast is de bezettingsgraad van de sporthal hoger dan wordt voorgesteld in het 
haalbaarheidsonderzoek. Onder goed beheer kan deze nog verder toenemen. De huidige 
schattingen doen onvoldoende recht aan de groeiende vraag naar sportfaciliteiten en de functie 
van de sporthal als sociale ontmoetingsplek in Amerongen. 

Staat van de sporthal en onderhoud 

Het onderzoeksrapport stelt dat Sporthal De Ploeg in slechte staat verkeert en grondige 
verbouwing nodig is. Als gebruikers erkennen wij dat de sporthal onderhoud behoeft, maar wij 
vermoeden dat de huidige staat mede het gevolg is van jarenlang gebrekkig onderhoud. Het 
capaciteitsonderzoek van Synarchis uit 2020 stelde dit destijds niet vast. Wij zien eerder een 
niet-afgeronde verbouwing, gestart met project Allemanswaard, waarvan slechts een beperkt 
deel is uitgevoerd. Een treffend voorbeeld hiervan is de plaatsing van ramen voor daglicht, die 
echter uitkijken op een buitenmuur en daardoor geen functie vervullen. 

Bezettingsgraad en beheer 

Onze korfbalvereniging constateert een groeiende behoefte aan extra gebruikersuren in de 
sporthal, maar de mogelijkheden zijn momenteel beperkt door restricties in openingsuren en 
inefficiënte verhuur. De enthousiaste beheerder, De Proloog, wordt hierin niet actief 
ondersteund door Rhenam. Ook andere huurders bevestigen dit beeld. Hoewel het aantrekken 
van huurders niet tot de kerntaak van Rhenam behoort, mag dit geen argument zijn om te stellen 
dat de bezettingsgraad te laag zou zijn. Bovendien signaleert NOC*NSF een stijging in het aantal 
teamsporters, juist in de categorieën waarin de Amerongse verenigingen actief zijn. 

Juridische en contractuele verplichtingen 

Uit de Overname- en Mantelovereenkomst (OMO) van 2009 blijkt dat er afspraken zijn gemaakt 
tussen de gemeente en Rhenam (voorheen WBVA) over het behoud van maatschappelijke 
functies, waaronder sportvoorzieningen. In 2010 heeft de gemeente bovendien €1 miljoen 
geïnvesteerd om deze voorzieningen voor 40 jaar te waarborgen. Dit betekent dat het schrappen 
van een sporthal niet zomaar kan plaatsvinden. 



Hoewel Rhenam stelt dat er geen harde juridische verplichting is, blijft het feit dat 
sportvoorzieningen expliciet zijn vastgelegd als belangrijk voor de gemeenschap. Wij roepen de 
gemeente dan ook op haar verantwoordelijkheid te nemen en de gemaakte afspraken na te 
leven. Rhenam stelt dat de Woningwet geen verplichting oplegt tot het in stand houden van 
sportvoorzieningen, tenzij deze aantoonbaar een wijk- of buurtfunctie hebben. Wij zijn van 
mening dat Amerongen als een wijk van de gemeente Utrechtse Heuvelrug beschouwd moet 
worden, waardoor dit argument vervalt. 

Alternatieven: Behoud of Nieuwbouw 

Wij erkennen de financiële uitdagingen en de noodzaak om naar haalbare oplossingen te 
zoeken. Daarom steunen wij een zorgvuldig onderzoek naar de volgende scenario’s: 

1. Renovatie van Sporthal De Ploeg – Een structurele oplossing waarbij de bestaande hal 
wordt gemoderniseerd en verduurzaamd, zodat deze weer tientallen jaren mee kan. 

2. Nieuwbouw van een sporthal op een andere locatie, zoals de Burgwal – Indien behoud 
niet haalbaar blijkt, moet een volwaardige sporthal elders in Amerongen worden 
gerealiseerd, met ten minste drie zaaldelen. 

Een gymzaal of tijdelijke blaashal is geen acceptabel alternatief en zal leiden tot het verdwijnen 
van georganiseerde binnensport in Amerongen. 

Onze oproep aan de gemeente 

Wij roepen de gemeenteraad en het college op om zich sterk te maken voor het behoud van een 
volwaardige sporthal in Amerongen. Sportverenigingen, scholen en andere gebruikers zijn 
afhankelijk van een goed functionerende accommodatie. Sport is van onschatbare waarde voor 
de gezondheid, sociale samenhang en leefbaarheid van onze gemeenschap. 

Wij vragen de gemeente dan ook: 

• De afspraken uit de OMO van 2009 en de financiële toezegging uit 2010 te respecteren. 
• Geen onomkeerbare besluiten te nemen zonder volledige participatie van 

sportverenigingen en inwoners. 
• De haalbaarheid van renovatie of nieuwbouw serieus te onderzoeken en te zorgen voor 

een structurele oplossing. 

Wij stellen voor om een werkgroep samen te stellen met vertegenwoordigers van de 
gemeenteraad, het college, ambtenaren, sportverenigingen, andere potentiële gebruikers en de 
HSI. Deze werkgroep moet gezamenlijk onderzoeken welke reële mogelijkheden er zijn, inclusief 
een gedegen financieel plan. Wij zijn van mening dat de exploitatie verbeterd kan worden door 
meer partijen te betrekken en openingstijden te verruimen. Actief en positief beheer zou hieraan 
bijdragen. Wij begrijpen de terughoudendheid van Rhenam in deze kwestie. 

Sporthal De Ploeg is niet zomaar een gebouw; het is een essentieel onderdeel van ons dorp. 
Laten we gezamenlijk zorgen voor een toekomstbestendige sportvoorziening in Amerongen. 

Met sportieve groet, 

Namens Korfbalvereniging Hemur Enge 
Jeroen Bode, voorzitter 

 


